

216 (VIII). Report of the Joint Committee of the Economic and Social Council and the Trusteeship Council on arrangements for co-operation in matters of common concern

*Resolution of 10 February 1949
(document E/1154)*

The Economic and Social Council,

Having considered the report of the Joint Committee of the Economic and Social Council and the Trusteeship Council on arrangements for co-operation in matters of common concern,¹ which provides that it shall come into force when both Councils have approved it,

Takes note of the fact that the Trusteeship Council approved this report at its thirty-first meeting; and

Approves the report of the Joint Committee on arrangements for co-operation in matters of common concern.

217 (VIII). Revision of the rules of procedure of the Council

*Resolution of 18 March 1949
(document E/1304)*

The Economic and Social Council

Adopts the revised rules of procedure annexed to this resolution, and decides that they will come into force on 19 March 1949; and

Decides, in view of its decision² regarding the former rule 67 in its rules of procedure (relating to the attendance of representatives of functional commissions), and pending the revision of the rules of procedure of functional commissions, to suspend the second part of rule 43 of the rules of procedure of functional commissions³.

RULES OF PROCEDURE OF THE ECONOMIC AND SOCIAL COUNCIL.

I. SESSIONS

Rule 1

The Economic and Social Council shall hold at least two regular sessions a year. One of these sessions shall be held shortly before the opening of the regular session of the General Assembly.

Rule 2

Each regular session shall be held at a date fixed by the Council at a previous session.

Rule 3

Any member of the Council or the Secretary-General may request an alteration of the date of a regular session. The President shall forthwith communicate, through the Secretary-General, the

¹ See document E&T/C.1/2/Rev.1.

² See document E/SR.278.

³ See document E/565.

216 (VIII). Rapport du Comité mixte du Conseil économique et social et du Conseil de tutelle chargé d'étudier les dispositions relatives à la coopération dans le règlement des questions d'intérêt commun

*Résolution du 10 février 1949
(document E/1154)*

Le Conseil économique et social,

Ayant examiné le rapport du Comité mixte du Conseil économique et social et du Conseil de tutelle chargé d'étudier les dispositions relatives à la coopération des deux Conseils dans le règlement des questions d'intérêt commun¹, qui prévoit que ce rapport prendra effet lorsque les deux Conseils l'auront approuvé,

Prend acte du fait que le Conseil de tutelle a approuvé ledit rapport à sa trente et unième séance; et

Approuve le rapport du Comité mixte chargé d'étudier les dispositions relatives à la coopération des deux Conseils dans le règlement des questions d'intérêt commun.

217 (VIII). Revision du règlement intérieur du Conseil

*Résolution du 18 mars 1949
(document E/1304)*

Le Conseil économique et social

Adopte le règlement intérieur révisé joint à la présente résolution et décide qu'il entrera en vigueur le 19 mars 1949; et

Decide, eu égard à la décision² qu'il a prise au sujet de l'ancien article 67 de son règlement intérieur (relatif à la présence de représentants des commissions techniques) et en attendant la revision du règlement intérieur des commissions techniques, de suspendre l'application du second alinéa de l'article 43 du règlement intérieur des commissions techniques³.

REGLEMENT INTERIEUR DU CONSEIL ECONOMIQUE ET SOCIAL

I. SESSIONS

Article premier

Le Conseil économique et social se réunit au moins deux fois par an en session ordinaire. L'une de ces sessions est convoquée peu de temps avant l'ouverture de la session ordinaire de l'Assemblée générale.

Article 2

Chaque session ordinaire se tient à la date fixée par le Conseil lors d'une session précédente.

Article 3

Tout membre du Conseil ou le Secrétaire général peut demander le changement de la date d'une session ordinaire. Le Président, par l'intermédiaire du Secrétaire général, communique immédiate-

¹ Voir le document E & T/C.1/2/Rev.1.

² Voir le document E/SR.278.

³ Voir le document E/565.